
PROTOKÓŁ NR 312020 z posiedzenia Gminn'ej Rady Seniorów w NowymMieście
z dnia 28 września 2020 roku ~ '

W posiedzeniu wzięli udzial członkowie Gminnej Rady Seniorów wedlug listy [zal.nr 1) oraz:

Burmistrz Miasta i Gminy, p. MariuszDziuba;
Sekretarz Miasta i Gminy, o. Edyta Staniszewska;
Skarbnik, p. Ewa Bator;
Kierownik Posterunku Policji, ml asp. Slawomir Babisz
DyrektorMGOK, p. Jacek Zakrzewski.
Ref. Oświaty i Kultury, Agnieszka Łuczak

PWPPJN.”

Porządek posiedzenia: 1.Informacja Burmistrza Miasta i Gminy z wykonania budżetu za 2019 rok
oraz realizacja budżetu za I pólrocze 2020 roku,

3.1nformacja z dzialalnościMGOK w zakresie kultury międzypokoleniowej za rok bieżący i plany na
przyszlość. 4. Informacja Przewodniczącej Gminnej Rady Seniorów w zakresie prac czlonkowRady
dot. glosowania na Fundusz Obywatelski na 2020 r.

2.Informacja Policji nt. bezpieczeństwa mieszkańców, ze szczególnymuwzględnieniem pory nocnej.

z

S_Dyskusja; 6. Wnioski z posiedzenia

Staniszewskawyjaśnila, że burmistrz M. Dziuba z powodów zdrowotnych nie może na tym
posiedzeniu zabierać glosu, wobec czego wyjaśnień będą udzielać urzędnicy.

Ad. 1, Skarbnik Miasta i Gminy, p. Ewa Bator poinformowała Radę o wykonaniu budżetu za rok 2019
(zał.nr Z) i realizacji budżetu za I pólrocze 2020 r.(zal.nr 3).Przewodniczaca RS zapytala o zadłużenie
gminyw 2019 r. na ponad w 12 mln oraz o deficyt za I półrocze 2020 r. P. skarbnik wyjaśnila, że na
zadłużenie skladaja się pożyczki zaciągnięte w WFOŚiGWoraz kredyty z 2018 1 2019 roku. W I

pólroczu 2020 r. nie ma deficytu, nadwyżka budżetu wyniosła 1 107 963,87 zl. Drugie pytanie
dotyczyło inwestycji nad Pilicą, o którą pytają mieszkańcy: ile kosztowala, czy jest opłacona i

skończona. P. Sekretarz: Gmina nie ponosila kosztów za wyjątkiem projektów. Inwestycjaw calości
jest finansowana przez Wody Polskie. Jest to 1. część prac. Wykonanywtym roku zbiornik w
przyszlym roku będzie poszerzony i poglębiony.
Ad.2. Ml asp Slawomir Babisz jest kierownikiem posterunku w Nowym Mieście od czenNca.
Posterunek ma 8 etatów, ale 1 wakat. Oprócz tego na terenie N. Miasta pelnia służbę policjanci z
Grójca, z komendy ruchu drogowego i policjanci z pionu kryminalnego, Obecnie prowadzonych jest
75 postępowań w sprawie przestępstw różnego rodzaju. Na szkode osób starszych obecnie nie ma
postępowań, policja prowadzi wylacznie dzialania prewencyjne (uświadamianie). Obecne
kierownictwowydłużyło nocne slużby do godz.24.00. Posterunek w N. Mieście nie pelni (i nigdy nie
pełnił) dyżurów całodobowych, co jest spowodowane ograniczona liczbą etatów). Takie dyżury pelni
Komenda Powiatowa w Grójcu, która na zgloszeniewysyla patrole.
Na pytanie o nocne wyścigi samochodowe na ul. Tomaszowskie] i drodze wylotowej w kierunku
Sacina p. S. Babisz odpowiedzial, że problem nie byl mu znany. Obywatele moga zgłaszać takie
sprawy przez internet na Krajowej Mapie Zagrożeń Bezpieczeństwa, w zakladce „przekroczenie
prędkości". Miejscowa policja nie ma narzędzi do ścigania przestepstw drogowych. Obecni pytali też
o hulajnogi jeżdżące po chodnikach, zagrażające bezpieczeństwu zwlaszcza ludziom starszym. P. S.
Babisz przypomnial, że ludzie na hulajnogach mają prawo, a nawet obowiazek, poruszania się po
chodniku.W zwiazku z tym, że na tych pojazdach porusza się glownie mlodzież, p. H. Pardej

Przewodnicząca powitała obecnych i poprosila o rzeczowe i zwięzłe wypowiedzi. Pani Edyta
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zaproponowała pogadanki w szkołach. P. A. Szewczyk z kolei zasugerowała, by przeprowadzaćpogadanki dotyczące oszustw wobec ludzi starszych na wsi. Kierownik posterunku wyraził gotowośćdo współpracy w tej kwestii.
5Ad„3 DyrektorMGOK-u, p. J. Zakrzewski przypomniał, że wiele działań zaplanowanych na ten rokzostało odwołanych przez pandemie. Odbyło się 6 koncertów przy tężni, w tym 1 finansowany zfunduszu obywatelskiego na spotkania integracyjne. Na 18. X planowanyjestwystęp zespołuludowego Brzustowianie.Co do uczczenia Dnia Seniora — dyrektor jest otwarty na propozycje. Należyjednak liczyć się z rozwojem epidemii i planować raczej spotkania plenerowe. W trakcie realizacji jestzakup namiotów (na wniosek z poprzedniej rady, by tak wykorzystać pieniądze pozostale z funduszuintegracyjnego). P. J. Zakrzewski poinformowal, że na dzialalność domu kultury część środkówpozyskuje z zewnątrz. Planuje np. w ten sposób sfinansować sprzęt do nagłośnienia. Natomiastpilniejszy jest zakup kilku elementów sceny, tzw. modułowej, bo obecna to prowizorka. 6 elementówto koszt 7,5 tys. zł. Propozycja PrzewodniczącejGRS: po koncercie i Dniu Seniora pozostałe pieniądzeprzekażemyMGOK. Wszyscy obecni głosowali za. P. E. Staniszewska poinformowała, że w trakcierealizacji jest projekt uporządkowania otoczenia MGOK›u (alejki, ławki, roślinność).Urząd czeka napieniądze z zewnątrz, stąd opóźnienie w realizacji. Na finansowanie kultury miasto przeznaczyłow2020 r. 416 tysięcy.

AdA. PrzewodniczącaGRS podała wyniki głosowania na Fundusz Obywatelski na rok 2021: 1.Strefazabawy dla małych i dużych, 2.Renowacja Hiszpanki, 3. Spotkania integracyjne — wniosek ]. T
Pokrywki. PrzewodniczącaGRS zaproponowała zmiany kart do głosowania, bo ludzie nie chcąpodawać numeru Pesel, a także odpowiedniej wielkości urny na karty do głosowania, która była zamała. A. Łuczak wyjaśniała, że puszka musiała się różnić od tej do składania spraw urzędowych.
Ad. 5. Pan F. Kuśmirek zapytat o wyrównanie płac nauczycieli w naszej gminie. P. Burmistrzodpowiedział, że sytuacja oświaty w Gminie jest b. trudna, dlatego że obecna subwencja rządowapokrywa tylko ok.50% kosztów utrzymania oświaty.
PrzewodniczącaGRS przypomniała wniosek skierowany do Rady MiG w Sprawie uhonorowaniaobywateli zasłużonychdla miasta i gminy. P. Marian Dziedzic opracował wstepny projektregulaminu, który jest niezbędny do rozpoczęcia procedury. Konieczne jest też opracowanie wzorumedalu/odznaczenia, co może zrobić tylko specjalista, a co może być trudne ze względu na długąnazwę miasta. Uchwała Rady to sprawa późniejsza, P. M. Dziedzic przekazuje swoje opracowanie doRady MiG. P. Burmistrz zapewnił, że dopilnuje sprawy.
P.M. Biernacki poruszył problem przystanku busa w Rudkach z N. Miasta do Rawy Maz., z ktoregokorzystająmieszkańcy kilku wsi. Głęboki rów, ruch dużych pojazdow (ciężarówki, wywrotki) i brakmiejsca sprawiają, że jest to miejsce niebezpieczne dla ludzi. P. Burmistrz wyjaśnił, że jest to drogawojewódzka, a więc należy w tej sprawie skierować pismo do Zarządu Dróg. Dyskutowano również natemat ograniczeń w pracy Urzędu MiG, szczepionek przeciw grypie i ogrzewania mieszkań.Ad. 6. 1. Wniosek dotyczący pracy całodobowej Posterunku Policji w NowymMieście do KomendyPowiatowej w Grójcu (zał. nr. 4); Z. Niewykorzystane środki z Funduszu Obywatelskiego naspotkania międzypokoleniowe przeznaczyć na sprzęt potrzebny MGOK.
Na tym posiedzenie GRS zakończono. Szczegółowa treść posiedzenia Radyjest zarejestrowana na nośnikucyfrowym do dyspozycji w biurze Rady Miasta i Gminy.

Protokolowała
Przewodnicząca Gminnej Rady Seniorów

Jolanta Strumiłło
Józefa Pokrywka


